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زنجیره ای  مسمومیت  های 
دانشجویان 

عایدی  بر  مالیات  طرح 
سفته  جلوی  سرمایه 

می گیرد را  بازی ها 

در پی حوادث هفته گذشــته دانشگاه های صنعتی 
اصفهان، خوارزمی واحد کرج و صنعتی اراک شاید 
بتوان ادعا کرد، دانشــگاه های کشور با یک بحران 
جدی یعنی موج مســمومیت غذایی دسته جمعی 
دانشجویان مواجه هستند؛ موضوعی که از سازمان 
امور دانشجویان انتظار می رود به عنوان یک نهاد ناظر 
بر امور دانشــجویی هر چه زودتر به آن ورود کرده 
و ادامه این زنجیره را متوقف کند. اگرچه مشــکل 
مسمومیت غذایی در دانشــگاه های ایران موضوع 
جدیدی نیســت اما آنچه طی هفته گذشــته در ۳ 
دانشگاه  صنعتی اصفهان، خوارزمی کرج و صنعتی 

اراک اتفاق افتاده، حاکی از آن است که...

کارشــناس اقتصادی بــا انتقاد از معطــل ماندن 
طرح مالیات بر عایدی ســرمایه در مجلس گفت: 
درصورتی کــه طرح مالیــات بر عایدی ســرمایه 
در مجلس به تصویب برســد قانون شــود، جلوی 
ســفته بازی و دلالی گرفته خواهد شــد. »ســپهر 
عبدالله پور« در گفت وگــوی اختصاصی با خبرنگار 
اقتصادی ایرنا با انتقاد از معطل ماندن طرح مالیات 
بر عایدی سرمایه در مجلس شورای اسلامی، اظهار 
داشــت: طبق این طرح، کسانی که از خریدوفروش 
هر کالایی سود کسب می کنند، باید مالیات پرداخت 
کنند. وی ادامه داد: این طرح شــامل خریدوفروش 
خودرو، مسکن و ســایر کالاها می شود که در همه 
کشــورهای دنیا اجرایی شــده و مزایایی به همراه 

داشته است. کارشناس اقتصادی با ...
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دادستان کل کشوردر رابطه با موضوع حجاب: 

تا دو هفته آینده منتظر نتایج جلسات باشید
حجت الاســلام والمســلمین منتظری 
»دادستان کل کشور« شــامگاه ۱۰ آذر، 
در نشســت »تبیین ابعاد جنگ ترکیبی 
در اغتشاشات اخیر« که به همت معاونت 
فرهنگی و تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی 
برگزار شــد، عنوان کرد: یکی از مهم ترین 
مسائل کشور »جهاد تبیین« است و اساس 
دین هم از ابتدا تبیین بوده و پیامبر )ص( 
پیامبرِ تبیین است و قرآن یکی از نام هایش 

تبیان و این کتاب، کتابِ تبیین است.
به نوشته ایسنا، وی گفت: در سوره فرقان، 
خداوند متعال آغاز آیه را با عبارت »فلا تطع 
الکافرین« بیان فرمودند و اولاً »جاهدهم به« 
است، یعنی بر اساس قرآن که کتاب تبیین 
است، با ایشان مبارزه و جهاد کن« و جهاد 
تبیین رو جهاد کبیر نامیده است و ما امروز 
گرفتار همان کسانی هستیم که خداوند 
متعال در آغاز این آیه می فرماید »فلا تطع 

الکافرین« از کفار تبعیت و اطاعت مکن!
وی به اســتمرار دشمنی دشمنان انقلاب 
اســلامی پرداخت و اظهار کرد: روزی که 
امام راحل پرچم مبارزه با کفار، صهیونیزم 
و آمریکا را برافراشت و با هدایت و رهبری 
ایشان انقلاب به پیروزی رسید، از ۴۳ سال 
پیش از این، این مبارزه و تلاش دشمن برای 

از بین بردن نظام، روز به روز افزوده است.
وی با بیان این که در تاریخ ۴۳ ساله انقلاب 
یــک روز را نمی توانیم پیــدا کنیم که در 
صحنه جنگ با صهیونیزم به سرکردگی 
آمریکا نبوده باشــیم، گفت: این دشمنی 
متناسب با شــرایط، هر روز به نحوی و با 
سبکی بوده اســت؛ اگر از سال ۱۳۵۷ این 
کتاب قطور ۴۳ ســاله را ورق بزنید، یک 
برگ هم نمی توانید پیدا کنید که جای پای 

دشمن در آن نباشد.
دادستان کل کشور با اشاره به این که باید به 
وظایف و تکالیف خود هم آشنا باشیم و هم 
عمل کنیم، تصریح کرد: امروز شاهدیم که 
دشمن در مقابله با نظام جمهوری اسلامی، 
یک مجموعه ای رو با یکدیگر ترکیب کرده و 

این مسبوق به سابقه نبوده است.
وی به نوع تقابل دشمنان انقلاب از گذشته 
تاکنون پرداخت و افزود: یک روز دشــمن 
تــلاش کرد کودتا راه بیانــدازد اما خبر از 
جنگ اقتصادی و فضای مجازی و فرهنگی 
نبود! یک روز جنگ عراق را راه انداخت که 
هشت سال جنگ نظامی بود، در کنارش 
جنگ اقتصادی هم بود اما نه به این شدت؛ 
در ادامه، از یک جبهه دیگری ورود پیدا کرد 
و دید با جنگ نظامی نمی تواند این نظام را 

از پای درآورد.
سرپیچی از فرمایشات رهبر معظم انقلاب؛ 

بزرگ ترین خیانت دولت قبل
دادســتان کل کشــور تصریح کــرد: آن 
زمانی که حضرت آقا فرمودند شــبیخون 
فرهنگیست، مسوولین فضا را رها کردند، آن 
زمان که فرمودند فضای مجازی، باز شاهد 
رهایی بودیــم؛ در دولت قبل بزرگ ترین 
خیانــت دولت قبل، همین ســرپیچی از 
دستور آقاست. ما فریاد زدیم اما به نتیجه 
نرسیدیم چون تمام اختیارات به دست بنده 
نیست. بنده به عنوان دادستان کل، برای 
مسوولینی که مرتکب این تخلفات شدند، 
پرونده تشکیل دادم، ثبت هم شد ولی این 
که رسیدگی نشده، من نمی توانم علت این 

مسأله را عرض کنم.
وی در خصوص تخلفات صورت گرفته در 
بورس یادآور شــد: در مورد فضای مجازی 
مصوبه ها پیگیری برای اجرا می شد، ثبت 

هم می شد؛ در مورد بورس هم با توجه به 
مسؤولیت بنده در شورای عالی بورس باید 
گفت که اگر عرض کنم که در این شــورا 
چقدر فریاد زدم اما آنجا ترکیب شــورای 
عالی بورس طوریســت که اعضای بورس 
اکثریت هستند و بنده فقط یک رأی دارم 
و هشدار و تذکر دادم که این خیانت ها دارد 
انجام می شــود و رونوشت آن پرونده های 
تخلفات را برای مقامات عالی هم ارســال 
کردم. منتهی شرایط کشور به گونه ایست 
که گاهی از اوقــات اقتضا می کند ما دفع 

افسد به فاسد کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین منتظری اظهار 
کرد: امروز ما به لحاظ این که با دشــمنان 
خارجــی رو به رو هســتیم کــه اینگونه 
جنگ های ترکیبی را برای ما تشکیل دادند، 
ناچاریم از بعضی مســائل فعلاً بر اساس 
مصالحی که بزرگان تشخیص می دهند، 

اغماض و چشم پوشی کنیم.
امروز دشمن اصلی ما اسرائیل است

وی با بیان این که امروز دشــمن اصلی ما 
اسرائیل است و هدفش ایجاد شکاف برای 
هر کسی به نحوی است، گفت: آنچنان رهبر 
معظم انقلاب بصیرت دارند و اطلاعات دقیق 
به ایشان می رسد که ملاحظه می کنید در 
طول این سی سال چگونه عمل می کردند؛ 
آنچه از نظر ایشــان مصلحت باشد، حتماً 

اقدام می کنند.
دادستان کل کشور تصریح کرد: شما شاید 
تصور کنید قوه قضائیه در خصوص بحث 
بی حجابی بیخیال نشسته و سکوت کرده 
ایم، در حالی که از اون روزی که این بحث 
مطرح شد، دشمن به دنبال این بود که گام 

به گام قدم بــردارد و یکی از گام ها، بحث 
فرهنگی بود و یکی از مصادیق آن، همین 
کشف حجاب زن ها بود و قطعاً اگر برخورد 
صورت بگیرد، ایــن گام اول بوده و امروز 
دشمن دارد از یک جنگ ترکیبی که یکی 
از مصادیقش مسأله زن است، اقدام می کند.

وی گفت: این شعار زن زندگی آزادی تصور 
می کنید بی حساب و کتاب بوده؟ اکنون 
هم دشمن در همین هفته گذشته بحث 
حقوق بشر را کلی زد و تلاش کردیم از این 
مجموع کشورهایی که در این شورا بودند، 
تلاش فراوان کردیم تا تعداد کسانی که رأی 
مثبت می دهند، کاهش پیدا کنند، کارهایی 
شد که رأی مثبت به پانزده شانزده تا هم 
نرسد اما ظرف دو روز رفتند با کشورهایی 

که می توانستند صحبت کردند و این رأی 
را به بیســت و پنج رساندند چراکه مساله 

حقوق بشر را دارند مطرح می کنند.
حجت الاسلام والمسلمین منتظری ادامه 
داد: دشــمنان بعد از مبحث حقوق بشر، 
مساله زن را علیه نظام جمهوری اسلامی 
در جهان مطرح خواهند کرد؛ ما بایستی که 
در رابطه با این توطئه ها و برنامه های دشمن، 

یک برنامه جامع و کاملی را ببینیم.
وعده دادستان کل کشور برای رسیدگی به 

وضعیت حجاب در جامعه
وی به تلاش مسؤولان برای ساماندهی به 
وضعیت کنونی حجاب در جامعه گفت: شما 
عزیزان وقتی شاهدید مساله بی حجابی در 
شهرها دارد خودش را نشان می دهد رنج 
می برید و این بحق است اما تصور می کنید 
که مسوولین مربوطه هم ساکت نشسته اند؟ 
من به عنوان کسی که در میدان این مساله 
هستم، عرض می کنم که هم مجلس و هم 
قوه قضاییه دارند کار می کنند، برای مثال 
همین دیروز جلسه با کمیسیون فرهنگی 
مجلس داشتیم و ظرف یکی دو هفته آینده 

نتایجی را ملاحظه خواهید کرد.
وی افزود: ما به سرعت در حال کار بر روی 
موضوع حجاب هستیم و تمام تلاشمان را 
داریم به کار می بریم که یک راه حل مدبرانه 
را بکار ببریم که با این پدیده که دل همه را 
به درد آورده، مقابله کنیم. حوزه های علمیه 
و خانواده های شــهدا باید از دستگاه های 
اجرایی، مســوولین فرهنگی و... به شدت 
مطالبه کنند و این مســأله موثر اســت. 
دستگاه قضایی به تنهایی نمی تواند کاری 
انجام دهد و این کار جمعی باید انجام شود.

وی خطاب به حوزویان گفت: در خصوص 
مساله بدحجابی فریاد بزنید و مطالبه کنید. 
در سخنرانی ها، در مقاله ها و در مصاحبه ها 
مطالبه کنید و تنها ایــن را نخواهید که 

دستگاه قضایی کاری کند.
گشت ارشاد نداشتیم، بلکه پلیس امنیت اجتماعی 

وجود داشت
حجت الاسلام والمسلمین منتظری اظهار 
کرد: در خصوص گشت ارشاد اولاً ما گشت 
ارشاد نداشــتیم و عنوانش پلیس امنیت 
اجتماعی بوده، ثانیاً هرگز دستگاه قضایی نه 
کوچک ترین قدمی و نه طرحی برای تعطیل 
کردن این گشــت داشته و ما این را شاهد 
بودیم که یک حادثه ای که منشأ آن یک 
اقدام در این واحد پلیس بوده که محترمانه 

خانم بدحجابی را دستگیر کردند و آنجایی 
که ایشــان را می برند و جلسه می گذارند 
برایشان صحبت می کنند و...، این ملاحظه 
شد که یک اتفاق رخ می دهد و همین منشا 

این داستان ها می شود.
وی خطاب به طــلاب و مبلغان گفت: از 
هر طرحی که بتواند به دســتگاه قضا و به 
دســتگاه اجرایی کمک کند که با تدبیر 
و روشــی خردمندانــه بتوانیم ناهنجاری 
حجاب و مسائل اخلاقی دیگر را مدیریت 
کنیم، استقبال می کنیم. من خدا را شاهد 
می گیرم که بنده به عنوان یک طلبه، هرگز 
از ایــن قضیه کوتاه نمی آیــم اما به لحاظ 
مجموع شرایط باید تدبیر اندیشیده شود 
و دیروز با رئیس مجلس شــورای اسلامی 
صحبت کردیم و اعلام آمادگی کردند که 
اگر نقص قانون هست، برطرف شود؛ و به 

شدت پیگیرش هستیم.
دادستان کل کشور تصریح کرد: اون آقایی 
که در سیســتان و بلوچستان نشسته و 
خودشان برای زن هیچ حرمتی قائل نیست، 
امروز ســنگ حمایت از زن را به ســینه 

می زند.
وی افزود: بنده به عنوان دادســتان کل به 
کمک شــما نیاز دارم و با روشی مدبرانه 
راهنمایی کنید؛ اگر ما بخواهیم چهار زن 
ولنگار را به صرف دستگیر کردن و به زندان 
انداختن فکر کنیم، آیا به نتیجه می رسد، 
خیر، به نتیجه نخواهد رسید اما نباید هم 
رها کرد؛ ما در حال استفاده از پیشنهادات 

هستیم.
وی در خصوص فیلترینگ گفت: بنده امروز 
هم پای مســأله فیلتر کردن ها ایستادم و 
خیلی فحش خورده ام؛ ما امروز یک وی پی 
ان را می بندیم، بلافاصله با روش دیگر آن 
هم از خارج از کشور در اختیار قرار می گیرد. 
یا بایستی کلاً فضای مجازی را ببندیم که نه 
مورد تأیید مسؤولین عالی نظام هست، نه 

امروز امکانش هست.
دادستان کل کشور تصریح کرد: در مورد 
مســأله حقوق عامه که دامنه گسترده ای 
دارد و دســتگاه قضا هــم در صیانت این 
حقوق مســوولیت دارد، بنــده جدی این 
مســأله را دنبال کرده ام و بسیار مصادیق 
گســترده ای دارد؛ چون این حقوق عامه 
قانونی نداشت، آیین نامه ای برای آن تنظیم 
کردیم. این مساله فراقوه ایست و تنها به قوه 

قضاییه ارتباط ندارد
دادستان کل کشور بیان کرد: از روز اولی که 
این حادثه اتفاق افتاد، دومین روز دستگیری 
به زندان تهران رفتیم و از همانجا گفتیم از 
فردا در دستگیری های این چنینی، چون 
ممکن است افراد بی گناهی هم دستگیر 
شــوند، باید یکی یکی تحقیق و بازجویی 
شــوند که این اتفاق نیافتــد؛ روز دوم بود 
که به دادستان ها بخشنامه دادم که اینها را 
تقسیم کنیم، کسانی که در تحقیقات اولیه 
هیچ مدرکی نبوده، آزاد شوند، کسانی که 
کار خیلی خطرناکی نکردند، پدر و مادر را 
بخواهید و با تعهد آزاد کنید و آنهایی که 
در اتهام اساسی هستند و کارهای خطرناکی 
کردند، باید با آنها برخورد شــود و به هیچ 

وجه آزاد نشوند.
حجت الاسلام والمسلمین منتظری عنوان 
کرد: فرایند رسیدگی در این زمینه با رعایت 
قانون است و برای رعایت ضوابط دادگاه تا 
حقی از کسی ضایع نشود، حداقل زمانی که 
برای رسیدگی تا مرحله دادگاه امکان دارد، 

۵۰ روز طول می کشد.

بنده امروز هم پای مسأله فیلتر کردن ها ایستادم و خیلی فحش خورده ام؛ ما 
امروز یک وی پی ان را می بندیم، بلافاصله با روش دیگر آن هم از خارج از 
کشور در اختیار قرار می گیرد. یا بایستی کلاً فضای مجازی را ببندیم که نه 

مورد تأیید مسؤولین عالی نظام هست، نه امروز امکانش هست

,,

واکنش عضو دفتر رهبر انقلاب به ماجرای بولتن  خبری
عضو دفتر حفظ و نشر آثار رهبر معظم 
انقلاب اســلامی به اخبار منسوب به 
انقــلاب در بولتن یک رســانه  رهبر 

واکنش نشان داد.
به گزارش ایسنا،  مهدی فضائلی عضو 

دفتر حفظ و نشر آثار رهبر انقلاب در 
حساب کاربری خود نوشت: »علاوه بر 
آنکه اغلب اخبار و مواضع منســوب به 
رهبر معظم انقــلاب در بولتن خبری 
یــک مجموعه رســانه ای، بــه دلیل 

غیردقیــق، ناقــص و گاه جعلی بودن 
غیرمعتبر اســت، باید به اغراض شوم 
دشمن توجه داشت که اخباری دروغ 
را بــه عنوان اخبار این بولتن محرمانه 

مطرح کند.« ست
سیا

در انتظار شناسایی و مجازات متخلفان
مسمومیت  های زنجیره ای دانشجویان 

در پی حوادث هفته گذشته دانشگاه های صنعتی اصفهان، خوارزمی 
واحد کرج و صنعتی اراک شاید بتوان ادعا کرد، دانشگاه های کشور 
با یک بحران جدی یعنی موج مســمومیت غذایی دسته جمعی 
دانشجویان مواجه هستند؛ موضوعی که از سازمان امور دانشجویان 
انتظار می رود به عنوان یک نهاد ناظر بر امور دانشــجویی هر چه 

زودتر به آن ورود کرده و ادامه این زنجیره را متوقف کند.
اگرچه مشکل مســمومیت غذایی در دانشگاه های ایران موضوع 
جدیدی نیست اما آنچه طی هفته گذشته در ۳ دانشگاه  صنعتی 
اصفهان، خوارزمی کرج و صنعتی اراک اتفاق افتاده، حاکی از آن 
است که مسمومیت غذایی دانشجویان به دلیل استفاده از غذای 
سلف بسیار حاد و فراگیر شــده و دانشجویان بسیاری را درگیر 
کرده اســت و این امر نیازمند توجه فوری مسئولان و اقدامات در 
خور برای پیشگیری از تســری این موضوع به سایر دانشگاه ها و 

جلوگیری از بحران است.
هفته گذشته خبری مبنی بر مسمومیت دسته جمعی دانشجویان 
دانشــگاه صنعتی اصفهان منتشر شد، اگرچه آمار ضد و نقیضی 
درباره تعداد دانشــجویان دچار مســمومیت منتشر شد اما این 
موضوع نمی تواند عاملی برای کاهش اهمیت این حادثه باشد. دکتر 
ســیدعلی میرمحمدی میبدی، رئیس دانشگاه صنعتی اصفهان 
تعداد این افراد را ۲۷۰ نفر اعلام کرده بود، برخی اخبار منتشــر 
شده در فضای مجازی مدعی شدند که تعداد دانشجویان مسموم 
شــده حدود ۴۵۰ نفر بوده است اما در نهایت تعداد دانشجویان 

مبتلا شده حدود ۶۰۰ نفر اعلام شد.
بررسی ها حاکی از آن است که چند ساعت پس از مراجعه موارد 
اولیه دانشــجویان، تعداد آنها افزایش یافته و درمانگاه با ازدحام 
دانشجویان بیمار مواجه شــد. برخی از دانشجویان نیز به مراکز 
درمانی اســتان اعزام شده اند. اگرچه آمار رسمی در ارتباط با این 
موضوع اعلام نشــده اما برخی تعداد ایــن افراد را ۶۰۰ نفر اعلام 
کرده اند. یکی از دانشجویان این دانشگاه در این زمینه اظهار کرد: 
وضعیت دانشگاه به معنای واقعی کلمه، افتضاح بود. یک اتوبوس 
برای انتقال دانشــجویان مسموم شده به محوطه دانشگاه آمد تا 
بچه ها را به بیمارستان کوثر کرج منتقل کند. ظرفیت اتوبوس پر 

شد و برای همه جا نبود.
در حالی که دانشجویان سرو چلوگوشت چهارشنبه ۹ آذر سلف 
این مرکز آموزشی را علت مسمومیت دسته جمعی اعلام کرده اند، 
روابط عمومی این دانشــگاه خوارزمی درباره وضعیت پیش آمده 
اعلام کرد: دانشــجویانی که با علائم بیماری به درمانگاه دانشگاه 
مراجعه کردند با بررسی های پزشک کشیک مراحل درمانی خود 

را طی و داروهای ملزوم توسط دانشگاه برای آن ها تهیه شد.
همچنین با استقرار اتوبوس آمبولانس استان البرز در کنار خوابگاه 
دانشجویی شرایط حضور دانشجویان برای درمان تسهیل شد. در 
حال حاضر درمانگاه در شرایط عادی است و دانشجویان به خوابگاه 
برگشتند یا توسط آمبولانس به بیمارستان اعزام شدند. نکته قابل 
ذکر بررسی اتوماسیون غذای دانشجویی نشان می دهد تعدادی از 
مراجعه کنندگان به درمانگاه از غذای دانشگاه استفاده نکرده بودند.

بنابر اعلام دانشگاه خوارزمی، قرار شده چرایی علت حادثه تا ۴۸ 
ساعت آینده مشخص شود.

همچنین تعدادی از دانشــجویان دانشگاه صنعتی اراک به دلیل 
مصرف غذای سلف دچار علائمی مانند بدن درد، اسهال و استفراغ 
شده اند. برخی از دانشــجویان نیز به بیمارستان منتقل شده اند. 
کانال تلگرامی انجمن صنفی دانشجویان کشور درباره این موضوع 
نوشت: مسئولان دانشگاه ادعا کرده اند که دلیل وضعیت، ابتلای 
دانشــجویان به نوعی ویروس است اما این ادعا براساس تجربه و 
مشاهده شده اخیر در دانشگاه صنعتی اصفهان، ادعایی باطل است.

مســئولان وزارت علوم بارها اعــلام کرده اند که تلاش می کنند 
کیفیــت غذاهــا را در حد مطلوبــی حفظ کنند، امــا بیماری و 
مسمومیت دسته جمعی دانشحویان چهار دانشگاه کشور، چنین 
ادعایی را نقض می کند. جمع کثیری از دانشــجویان ۳ دانشگاه 
صنعتی اصفهان، خوارزمی واحد کرج و صنعتی اراک که جمعیت 
آنها به بیش از ۱۲۰۰ نفر برآورد می شود طی یک هفته اخیر دچار 

عوارض جسمانی پس از مصرف غذای سلف شده اند.
چنیــن اتفاقاتــی موجــب نگرانی و تشــویش دانشــجویان و 
خانواده هایشان می شود. در چنین شــرایطی، انتظار می رود که 
سازمان امور دانشجویان به عنوان متولی بحث تغذیه دانشجویان 
به این مساله ورود کند و در صورت لزوم با متخلفان برخورد کرده و 
نتیجه کار خود را اطلاع رسانی کند. همچنین شعار »ارائه غذایی با 
کیفیت با قیمت مناسب« بارها و بارها از سوی مسئولان داده شده 
به معنای واقعی اجرا شود تا دیگر شاهد مسمومیت دسته جمعی و 

زنجیر وار دانشجویان نباشیم.

ویـژه
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آیا معامله ارز در خیابان مجاز است؟

هشدار پلیس به خریداران و فروشندگان ارز
رئیس پلیس امنیــت اقتصادی تهران 
بزرگ تاکید که هرگونه خرید و فروش 
ارز با هر مبلغی در خارج از شبکه بانکی 
یا صرافی های مجاز و از طریق افرادی 

مانند دلالان و ... ممنوع است.
به گزارش ایسنا، اگر گذرتان به خیابان 
منوچهری، خیابان فردوســی، ســبزه 
میدان و ... در تهران افتاده باشد، حتما 
افرادی را دیده اید که زیر لب چند کلمه 
را تکــرار می کننــد؛ »دلار«، »یورو«، 
»ارز« و کلماتی از این دست که عمدتا 
واحدهای پولی معروف را دربر می گیرد. 
افرادی که خود را فروشنده و خریدار ارز 
معرفی کرده و گاهی حتی مدعی خرید 
آن با قیمتی بالاتر از صرافی و فروش آن 
با قیمتی کمتر از صرافی نیز می شوند. 
این ها دستفروشان ارز یا همان دلالان 

هستند.
این افراد ارز چندانــی نیز همراه خود 
ندارند و اگر درخواست مبلغ بالای ارز از 
آنان شود، چند دقیقه مشتری را معطل 
می کنند تا ارز مورد نیاز را تامین کنند. 
ارزی کــه حتی گاهــی اصالت آن هم 
می تواند مورد بحث باشد، با این وجود 
همچنان برخی از شهروندان برای خرید 
و فروش واحدهای پولی خارجی به آنان 

مراجعه می کنند.
آیا خرید و فروش ارز در کنار خیابان 

مجاز است؟
در ایــن میان پرسشــی کــه مطرح 
می شود، این اســت که آیا اقدام این 
افــراد بــرای خرید و فــروش ارز در 
خیابان علاوه بر اینکه دارای ریســک 

بالایی اســت، جزو اقدامات مجرمانه 
نیز تعریف شــده یا خیــر، موضوعی 
که رئیــس پلیس امنیــت اقتصادی 
تهران بزرگ، یعنی همان پلیسی که 
مســئولیت برخورد با ســودجویان و 
سوداگران بازار ارز به آن واگذار شده، 

به آن پاسخ داده است.
ســرهنگ هدایت بهرامی در گفت وگو 
با ایسنا درباره ممنوعیت فروش ارز در 
کنار خیابان یا به عبارتی دستفروشی 
ارز اظهارکرد: هرگونه خرید و فروش ارز 
در خارج از شبکه صرافی و بانکی دلالی 
محسوب شده و جرم اســت.بنابراین 
افــرادی که با حضــور در کنار خیابان 
و ... اقدام به خرید ارز از شــهروندان یا 

فروش ارز به شهروندان در خارج از این 
چرخه می کنند مرتکب عملی مجرمانه 

شده اند.
وی با بیان اینکه لازم است شهروندان 
نیز برای تهیه ارز مورد نیاز خود یا حتی 
فروش ارز خود به صرافی ها و بانک های 
مجاز مراجعــه کنند، گفت: معامله ارز 
حتما باید در شبکه بانکی و صرافی های 

مجاز انجام شود.
رئیس پلیس امنیــت اقتصادی تهران 
بــزرگ درباره اینکه برخــی از دلالان 
ارزی ادعا می کننــد که فروش جزئی 
ارز یا اصطلاحا خرده فروشی آن بلامانع 
است، اظهارکرد: چنین مواردی صحیح 
نیست. برخی از این افراد ادعا دارند که 

فروش کمتــر از ۱۰ هزار دلار، یا مثلا 
۱۰۰۰ دلار نیازی به صرافی و ... ندارد. 
چنین مواردی اصلا صحیح نیســت و 
اگر ثابت شود که فردی دلالی کرده در 
واقع مرتکب اقدام مجرمانه شده و با وی 

برخورد خواهد شد. 
بهرامی افزود: البته یک نکته دیگر هم 
که لازم است شــهروندان به آن توجه 
کنند، اصالت ارز اســت، معلوم نیست 
ارزی که آنــان از فروشــندگان کنار 
خیابان تهیه کرده اند اصل باشد. ممکن 
اســت این ارزها جعلی و تقلبی باشد و 
پس از معامله نیز چون فرد دستفروش 
محل ثابتی نداشــته، امکان یافتن وی 

وجود ندارد.

مذاکره وزیر نفت ایران و ونزوئلا
وزیر نفت کشورمان با وزیر نفت ونزوئلا 
در خصــوص توســعه همکاری هــای 
مشــترک دو کشــور در زمینه انرژی و 
آخریــن تحولات بــازار جهانی نفت به 

صورت تلفنی گفت وگو کردند.
بــه گزارش ایرنــا از وزارت نفت، »جواد 

اوجــی« وزیــر نفت کشــورمان با »ال 
آیســامی« معاون رییــس جمهوری و 
وزیــر نفت ونزوئلا در خصوص توســعه 
همکاری های مشترک دو کشور در زمینه 
انرژی و آخرین تحولات بازار جهانی نفت 

به صورت تلفنی گفت وگو کردند.

ایران و ونزوئلا در دولت سیزدهم مسیری 
تازه ای برای گسترش همکاری در پیش 
گرفتند و این کشور آمریکای لاتین یکی 
از نقاط کانون دیپلماسی وزارت نفت بوده 
است و همکاری های گسترده ای در این 

زمینه در دست اجراست.

شماره گذاری کامیون ها از بهمن ماه پارسال با مشکلات جدی مواجه است
دبیر انجمن خودروسازان ایران گفت: 
از بهمن ماه سال گذشته شماره گذاری 
کامیون در کشــور به مشکل برخورد 
کرده اســت که این مســاله افزایش 
قیمــت کامیون را به  دنبال داشــته 
 و  در ادامه می تواند به تورم بیشــتر 

بیانجامد.
با  »احمد نعمت بخش« در گفت وگو 
خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: بر اساس 
ماده ۲ قانون هوای پاک مصوبه هیات 
وزیران در ۳۰ مهرماه ۹۷، استاندارد 
گاز خروجی اگزوز کامیون های دیزلی 
تولید داخــل باید یــورو ۴ با فیلتر 
DPF، یورو ۶ یا یورو ۵ با سیســتم 

EEV باشد.
این مقام صنفی ادامــه داد: در همان 
مصوبه آمده اســت اگر خودروسازان 
به ســراغ استاندارد یورو ۵ با سیستم 
EEV رفتنــد، باید به ازای هر تولید 
سه دستگاه خودرو، یک برگه اسقاط 

به مرکز شماره گذاری ارائه کنند.
وی گفت: هیات وزیــران مصوبه ای 
درخصــوص عمر مفیــد خودروهای 
سواری، اتوبوس، تاکسی و غیره داشت 
که بر اساس آن خودروها باید اسقاط 
می شدند، اما با شــکایت یک نفر به 
دیوان عدالت اداری، مصوبه یاد شده 

لغو شد.
این  لغو  اظهار داشــت:  نعمت بخش 
مصوبه ســبب شد تا شــاهد فساد 
گســترده در مراکــز معاینــه فنی 
خودروها باشیم، به طوری که در برخی 

موارد معاینه فنی و برگه اسقاط برای 
کامیون هایی که اصلا وجود فیزیکی 

نداشتند صادر می شد!
وی گفت: در حالی که چند ســال از 
آن مصوبه گذشــته و امروز فقط ۴۰ 
درصد سوخت کشور در حد استاندارد 
یورو ۴ اســت و مابقی با اســتاندارد 
کمتری تولید می شــود، باید گفت 
ارتقای  درخصوص  غیرضروری  فشار 
اســتاندارد خودرو بر خودروســازان 
وجود دارد، در حالی که ســوخت آن 

فراهم نیست.
اضافه کرد:  خودروسازان  انجمن  دبیر 
امروز در شــرایطی هستیم که برگه 
اســقاط برای کامیون در عمل وجود 
ندارد و کامیون های قدیمی در کشور 
به راحتی تردد می کنند و خودروهای 

خود را اسقاط نمی کنند.

وی افزود: از بهمن ماه پارسال تاکنون 
با نهادها و ارگان های مختلف در این 
زمینه مکاتبه داشــته ایم و جلسات 
مختلفی نیز برگزار کرده ایم تا فکری 
در این زمینه اندیشیده شود، زیرا قادر 
به شــماره گذاری کامیون ها نیستیم؛ 
این مســاله ســبب شــده تا قیمت 
کامیون در بــازار افزایش یابد که در 
ادامه می تواند بر هزینه حمل و نقل و 
در نتیجه افزایش قیمت سایر کالاها و 

افزایش تورم تاثیرگذار شود.
نعمت بخش بیان داشت: در این زمینه 
نامه ای از سوی انجمن خودروسازان 
به »منوچهر منطقی« معاون صنایع 
حمل و نقــل وزارت صمت تنظیم و 
ارسال شــده تا چاره اندیشی در این 

زمینه انجام شود.
وی با اشاره به دو پیشنهاد انجمن در 

این نامه، خاطرنشــان کرد: مصوبه ای 
مربوط به تاریخ ۲۴ مردادماه سال ۹۶ 
وجود دارد که در آن اسقاط خودروها 
همســان ســازی شده اســت مثلا 
اسقاط یک دســتگاه کامیون معادل 
اسقاط ۱۰دســتگاه سواری است و با 
توجه به اینکه انجمن اسقاط مدعی 
شــده که دارا بودن ۷۰ هزار گواهی 
اسقاط است، پیشنهاد می شود از این 
مصوبه بتوانیم برای تولید برگه اسقاط 

کامیون داخلی استفاده کنیم.
این مقام صنفی، همچنین راهکار دوم 
ارائه شده در این نامه را حذف جریمه 
در نظر گرفته شــده برای استاندارد 
یــورو EEV ۵ عنوان کــرد که بر 
اساس آن اگر خودروسازی بر اساس 
این اســتاندارد کامیــون تولید کرد، 
باید به ازای تولید سه دستگاه کامیون 
 یک خودروی فرسوده را از رده خارج 

کند.
به گزارش ایرنا، در هفته های گذشته 
دولت در لایحه ای پیشنهاد داد که در 
صورت نبود گواهی اســقاط و توقف 
تولید، اجازه داده شود که خودروهای 
تولیــدی شــماره گذاری شــود. اما 
تولیدکنندگان یــک درصد از قیمت 
خودرو را به حســاب صندوقی واریز 
کنند تا منابع به دســت آمده صرف 
نوســازی موتورسیکلت و خودروهای 
فرسوده شود که در کمیسیون صنایع 
و معادن عدد یک درصد به ۱.۵ درصد 

افزایش یافت.

طرح مالیات بر عایدی سرمایه جلوی 
سفته بازی ها را می گیرد

کارشــناس اقتصادی با انتقاد 
از معطل ماندن طرح مالیات 
بر عایدی سرمایه در مجلس 
طرح  درصورتی کــه  گفــت: 
مالیــات بر عایدی ســرمایه 
در مجلس به تصویب برســد 
قانون شود، جلوی سفته بازی 

و دلالی گرفته خواهد شــد. »ســپهر عبدالله پور« در گفت وگوی 
اختصاصی با خبرنگار اقتصادی ایرنا با انتقاد از معطل ماندن طرح 
مالیات بر عایدی سرمایه در مجلس شورای اسلامی، اظهار داشت: 
طبق این طرح، کسانی که از خریدوفروش هر کالایی سود کسب 
می کنند، باید مالیات پرداخت کنند. وی ادامه داد: این طرح شامل 
خریدوفروش خودرو، مســکن و سایر کالاها می شود که در همه 

کشورهای دنیا اجرایی شده و مزایایی به همراه داشته است.
کارشناس اقتصادی با بیان اینکه طرح مالیات بر عایدی سرمایه 
جلوی ســفته بازی و دلالی ها را می گیرد، گفت: این قانون کمک 
می کند تا کســانی که مسکن، خودرو و یا سایر کالاهای مصرفی 
دارند، از دلالان که با سفته بازی به دنبال سودهای کلان هستند، 
تمایز قائل شوند. وی عنوان کرد: طرح مالیات بر عایدی سرمایه 
هنوز در مجلس به اجماع کارشناســی نرسیده است و بعضی ها 
معتقد هستند که در شرایط تورمی نمی شود، مالیات از دارایی ها 
دریافــت کرد؛ بلکه باید مابه التفاوت و نقش تورم را در آن کالا در 
نظر داشــت. عبدالله پور تصریح کرد: در این طرح، ذی نفعان هم 
نقــش دارند و به دنبال تغییرات و تاخیــر در تصویب این قانون 
هستند. این کارشــناس اقتصادی با بیان اینکه با تصویب قانون 
مالیات بر عایدی ســرمایه دیگر نیازی به سایر پایه های مالیاتی 
نیســت، گفت: در صورتی  که این قانون تصویب و به درستی اجرا 
شود، دیگر نیازی به مالیات بر خانه و خودروهای لوکس نیست، 

زیرا این نوع مالیات پوشش دهنده سایر نوع مالیات است.
وی تأکید کرد: باید زیرساخت های این قانون به خوبی دیده شود 
تا در مرحله اجرا با مشکل مواجه نشود، همچنین باید سامانه های 
الکترونیکی سازمان امور مالیاتی تکمیل شود در غیر این صورت 
تحمیل پایه های مالیاتی جدید باعث حجم کار زیاد و تشــکیل 

پرونده ها در سازمان امور مالیاتی می شود.

حذف تعرفه صادراتی سه محصول 
پرمصرف کشاورزی
نایــب رئیــس اتحادیه ملی 
محصولات کشاورزی می گوید 
که تعرفه اهــرم خوبی برای 
کنترل بازار داخلی و خارجی 
نیســت و باید اجازه دهند که 
بــازار بر مبنای عرضه و تقاضا 

پیش رود.
 صدرالدین نیاورانی در گفت وگو با ایسنا، با تاکید بر اینکه با تعرفه 
صادراتی محصولات کشاورزی به هیچ عنوان موافق نیستیم، گفت: 
تعرفه ها باید صددرصد برداشته شود و بازار باید توسط اهرم های 
دیگری کنترل شود. بازارهای داخلی و خارجی باید براساس عرضه 
و تقاضا تعیین شــود و بــرای تولیدکنندگان و مصرف کنندگان 
متناســب باشــند. وی ادامه داد: تعرفه بازوی جالبی نیســت و 
هیچکدام از کشورهای پیشرفته دنیا و کشورهای اروپایی از تعیین 

تعرفه برای کنترل بازارهایشان استفاده نمی کنند.
نایب رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی با اشاره به اینکه آیا 
ممکن است با حذف تعرفه های صادراتی قیمت  این محصولات در 
داخل زیاد شود یا خیر، گفت: این اتفاق رخ نخواهد داد زیرا قیمت 
گوجه فرنگی در بازار داخلی در بالاترین قیمت خود کیلویی ۱۱ 
هزار و ۵۰۰ تا ۱۲ هزار تومان بوده اســت، این در حالیست که در 
کراچی کیلویی ۱۰ هزار تومان است. وقتی قیمت داخلی بیشتر 
باشــد کســی اقدام به صادرات نمی کند. به گفته وی بازار را اگر 
بــه حال خود رها کنند به تعادل می رســد. وی در پایان گفت: 
مصوبه  مجلس بر مبنای قانون است. در قانون گفته شده بر روی 
محصولات کشاورزی اجازه وضع هیچگونه عوارضی وجود ندارد و 
این عوارض باید برداشته شود. در حال حاضر هم براساس قانون 
اگر بخواهند بر روی صیفی جات و سبزیجات تعرفه بگذارند، باید از 
شش ماه قبل اعلام شود تا کشاورز برای تولید یاعدم تولید اقدام 
کند. به گزارش ایسنا روزهای گذشته کمیسیون کشاورزی مجلس 
از حذف تعرفه صادرات سه محصول کشاورزی پیاز، گوجه فرنگی 

و سیب زمینی خبر داد.
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د شو ی  یز مه ر نا بر ز  و ر نو م  یا ا ر  د ــهد  مش ست  ا قد به  جه  تو با  ن  ا ئر ا ز غت  ا فر ت  قا و ا ن  د کر پر
نماینده ولی  فقیه در اســتان خراســان رضوی گفت: 
مســئولان باید برنامه ریزی های لازم را برای پر کردن 
اوقات فراغت زائران با توجه به قداست و فرهنگ زیارت 

مشهد در ایام نوروز انجام دهند.
آیت الله ســید احمد علم الهدی در جلســه مشورتی 
خدمات سفر نوروز ۱۴۰۲ خراسان رضوی که با حضور 
وی به عنوان نماینده ولی  فقیه، استاندار خراسان رضوی 
و جمعی از مسئولان ارشد دستگاه های اجرایی استان 
و مشهد در تالار ولایت حرم مطهر امام رضا)ع( برگزار 
شــد، با تشریح تفاوت های عید نوروز و دهه آخر صفر، 
اظهار کرد: تفاوت های عید نوروز با ایام دهه پایانی ماه 
صفر آن چنان زیاد است که استفاده از تجربیات آن ایام 

برای میزبانی از زائران نوروزی کارگشا نیست.
وی با بیان اینکه بسیاری از امکانات ایام دهه پایانی ماه 

صفر در عید نوروز فراهم نیست، تصریح کرد: توجه به 
مسائل امنیتی و اسکان زائران در ایام نوروز حائز اهمیت 
است؛ بسیاری از امکانات و مراکز اسکان ایام دهه پایانی 
صفر در عید نوروز فراهم نیست و برای رفع مشکلات 

احتمالی باید از امروز برنامه ریزی کرد.
نماینــده ولی  فقیه در خراســان رضوی با اشــاره به 
سفرهای خانوادگی زائران در عید نوروز به مشهد گفت: 
فراهم آوردن امکانات درمانی، بهداشــتی و پزشکی در 
ایام نوروز اهمیت دوچندانی دارد که مسئولان باید در 

این خصوص از آمادگی لازم برخوردار باشند.
علم الهدی همچنین نسبت به لزوم فراهم آوردن شرایط 
تفریح ســالم و پر کردن اوقــات فراغت زائران با توجه 
به شرایط عید نوروز تأکید و اظهار کرد: مسئولان باید 
برنامه ریزی های لازم را برای پــر کردن اوقات فراغت 

زائران با توجه به قداســت و فرهنگ زیارت مشهد در 
ایام نوروز انجام دهند.

لزوم آمادگی تمام دستگاه های اجرایی استان برای میزبانی 
شایسته از زائران نوروز 1402

حجت الاسلام احمد مروی، تولیت آستان قدس رضوی، 
بر لزوم آمادگی تمام دســتگاه های اجرایی خراســان 
رضوی برای میزبانی شایسته از زائران نوروز ۱۴۰۲ در 

مشهد مقدس تأکید کرد.
وی بیان اینکه عید ســعید نوروز امسال با ماه مبارک 
رمضان مصادف شده و این تلفیق خود شرایط خاصی 
را ایجاد می کند، اظهار کرد: امسال ماه مبارک رمضان 
تقریبا از نیمه عید نوروز ۱۴۰۲ آغاز می شود که این امر 
می تواند سبب تراکم جمعیت زائران در هفته اول سال 

در مشهد شود.

دمای شبانه در خراسان رضوی به پنج 
درجه زیر صفر می رسد

کارشناس مرکز پیش بینی 
هواشناسی خراسان رضوی 
گفت: میانگین دمای شبانه 
از  در بیشتر مناطق استان 
امشب و طی هفته آینده به 
زیر صفر درجه و در مناطق 
سردسیر خراسان رضوی به 
کمتر از پنج درجه زیر صفر 

می رسد.
زهرا آهنگرزاده روز گذشته در گفت و گو با ایرنا افزود: بارش های 
پراکنده ای در مناطقی از شــمال و شرق استان خراسان رضوی 
طی شــبانه روز گذشته رخ داده اســت، این بارشها به تناوب تا 
روز دوشنبه هفته آینده همراه با افزایش ابرناکی به ویژه در نیمه 

شمالی استان پیش بینی می شود.
آهنگرزاده افزود: میانگین دمای هوای مشــهد طی شــبانه روز 
گذشــته بین سه و هفت درجه سلسیوس در نوسان بود که برای 
امروز بیشینه دمای هوای مشهد هشت درجه سلسیوس و کمینه 

دمای این شهر به زیر صفر خواهد رسید.
وی ادامه داد: درگز با کمینه دمای هوای یک درجه سلســیوس 
و بردسکن با بیشینه دمای هوای ۱۸ درجه سلسیوس به ترتیب 
خنک ترین و گرمترین شــهرهای خراسان رضوی طی شبانه روز 

گذشته بوده اند.
کارشــناس مرکز پیش بینی هواشناســی خراسان رضوی گفت: 
همچنین طی این بازه زمانی بیشترین شدت وزش باد از شهرستان  

سبزوار با ۵۰ کیلومتر در ساعت بوده است.
آهنگرزاده افزود: در این مدت بارشهایی در شهرستانهای کلات، 
چناران، قوچان و مشهد گزارش شده است که بیشترین آن مربوط 

به کلات با ۲.۴ میلیمتر بارندگی بوده است.

خراسان رضوی رتبه نخست تولید 
قارچهای دارویی کشور را دارد

سازمان  باغبانی  امور  مدیر 
جهاد کشــاورزی خراسان 
اســتان  این  رضوی گفت: 
در زمینــه تولید قارچ های 
با ۱۲  دارویــی  خوراکــی 
واحد تولیدی در میان سایر 
استانهای کشور رتبه نخست 
را به خــود اختصاص داده 

است. علی جعفری روز جمعه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: 
واحدهای تولید قارچ های خوراکی دارویی در خراســان رضوی با 

ظرفیت سالانه ۲۱ تن فعالیت دارند.
وی ادامه داد: در ایــن واحدها انواع قارچهای خاص خوراکی که 
جنبه دارویی و درمانی دارند از جمله قارچ های »صدفی، شیتاکه، 

یال شیر، انوکی« تولید می شود.
مدیر امور باغبانی جهاد کشاورزی خراسان رضوی بیان کرد: این 
استان علاوه بر جایگاه ویژه در تولید قارچهای درمانی، در زمینه 
تولید قارچهای خوراکی معمولی نیز دارنده رتبه چهارم کشور است 
به طوریکه اکنــون ۲۸۸ واحد پرورش قارچ خوراکی دکمه ای با 
ظرفیت سالانه حدود ۱۷ هزار تن در خراسان رضوی فعالیت می 

کنند.
وی گفت: توسعه متناســب مراکز پرورش انواع قارچ خوراکی با 
مراکز تامین نهاده های اولیه، نظیر اســپان، بستر کشت و خاک 
پوششــی، تقویت صنایع تبدیلی، ایجاد بــازار مطمئن داخلی و 
 خارجی در راســتای ایجــاد امنیت غذایــی از برنامه های اصلی 
این ســازمان در راستای توســعه صنعت پرورش قارچ خوراکی 

می باشد.
مدیر امور باغبانی جهاد کشــاورزی خراسان رضوی افزود: در این 
راســتا برنامه ریزی  شده تا ســرانه مصرف قارچ خوراکی در میان 

خانوارهای استان افزایش پیدا کند.
وی دامه داد: بیش از ۹۰ درصد قارچ تولیدی اســتان خراســان 
رضوی از نوع »دکمه ای« است که به دلیل تنوع مصرف و کاربرد 

آن در پخت و پز اغلب غذاها به این میزان تولید می شود.
وی بــا اشــاره به اهمیت مقولــه تولید قارچ خوراکــی به دلیل 
اشتغال زایی، ارزش غذایی و همچنین ارزش اقتصادی بالای این 
محصــول برای تولید کنندگان، افزود: با هدف رفع موانع تولید و 
رفع چالش های فرآوری تولید قارچ خوراکی حمایت از این حوزه 

در حال انجام است.

خبـر
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نخستین سیستم مکانیزه باطله 
سنگ آهن کشور در شرکت سنگان 

خواف راه اندازی شد
فولاد  شــرکت  عامل  مدیر 
گفت:  خراســان  ســنگان 
نخستین سیســتم مکانیزه 
انباشت باطله خشک سنگ 
جدیدترین  با  کشــور  آهن 
فناوریهای روز جهان با اعتبار 
۱۵ هــزار میلیــارد ریال به 

تازگی توسط متخصصان این شرکت راه اندازی شده است.
علی امرایی روز جمعه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: سیستم 
مکانیزه باطله سنگ آهن از طرحهای بی نظیر در سطح کشور و 
کم  نظیر در جهان است که با راه اندازی آن کشور ما به عنوان یکی 
از سه کشورر دارای این فناوری شاخص در جهان قرار گرفته است.

وی ادامه داد: سیستم مزبور پیش از این تنها در کشورهای برزیل و 
استرالیا اجرا شده بود که شرکت فولاد سنگان با تلاش متخصصان 

بومی و توان داخلی توانست به این فناوری مهم دست یابد.
مدیر عامل شرکت فولاد سنگان خراسان گفت: سیستم مکانیزه 
جمع آوری باطله خشک سنگ آهن از نیازهای مهم در شرکتهای 
گندله ســازی و کنســانتره ســازی معدنی در جهت حفاظت و 
جلوگیری از آلودگی محیط زیســت اســت و با تولید آن یکی از 

دغدغه های مهم در این زمینه کاهش می یابد.
امرایی بیان کرد: تا قبل از این جمع آوری و انباشت باطله خشک 
سنگ آهن در شرکت فولاد سنگان خراسان فاقد سیستم مکانیزه 
بود که با تولید این سیستم مشکلات زیست محیطی ناشی از آن 
تا میزان قابل ملاحظه ای کاهش یافته اســت. وی خاطر نشــان 
کرد: همچنین در راســتای بومی سازی دانش و تولیدات صنعتی 
معادن در کشور یک هزار و ۶۱۰ قطعه صنعتی در این زمینه طی 
۲ سال گذشته توســط متخصصان داخلی شرکت فولاد سنگان 
خراسان تولید شد. مدیر عامل شرکت فولاد سنگان خراسان افزود: 
این شرکت طی سالهای گذشــته در مجموع ۲۰۰ هزار میلیارد 
ریال برای توسعه طرحهای فولادی در زمینه های تولید کنسانتره، 
گندله، سنگ آهن، آهن اسفنجی و احداث نیروگاه بادی در بخش 

سنگان شهرستان خواف سرمایه گذاری کرده است.
امرایی افزود: افزون بر ۷۵ درصد از مجموع ۲ هزار و ۲۰۰ نفر شاغل 
به کار در شرکت فولاد سنگان را نیروهای بومی تشکیل می دهند و 
با اجرای طرحهای توسعه ای این شرکت حدود ۲ هزار نفر دیگر در 
آینده نزدیک به کارگران و متخصصان این شرکت افزوده می شوند.

برخی از بانک های خراسان رضوی برای 
تسهیلات اشتغال اقدام نکرده اند

مدیر کل دفتــر هماهنگی 
امور سرمایه گذاری و اشتغال 
اســتانداری خراسان رضوی 
گفت: برخــی از بانکها بویژه 
بانکهای خصوصــی در این 
اســتان دســتورالعمل های 
ابلاغی پیرامون تســهیلات 

ایجاد اشــتغال را اجرا نکرده اند. به گزارش صبح امروز محمدرضا 
عبــاس زاده افزود: این بانکها تاکنون نســبت به اختصاص منابع 
قرض الحســنه پیرامون ایجاد اشتغال اقدام نکرده اند که تذکرات 
لازم توسط نماینده بانک مرکزی و وزارت اقتصاد و دارایی به آنان 
داده شده اســت. وی با اشاره به ابلاغ دستورالعمل های پرداخت 
تسهیلات ایجاد اشتغال به همه بانکهای خراسان رضوی گفت: این 
تسهیلات به میزان ۱۵۰ میلیون تومان به ازای هر فرد به منظور 
اشتغال ایجادی می باشد و برای کارفرمایان تا سقف چهار میلیارد 
تومان تخصیص یافته است. مدیر کل دفتر هماهنگی امور سرمایه 
گذاری و اشــتغال استانداری خراســان رضوی بیان کرد: مصوبه 
شــورای عالی اشتغال مبنی بر اســتثناء رعایت منابع و مصارف 
بانک ها در توزیع اعتبارات اشتغالزایی ابلاغ شده است. عباس زاده 
تصریح کرد: هماهنگی اعتبارات اشتغالزایی از محل جزء ۲ بند ب 
تبصره ۱۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ به میزان ۲/۳ همت)هزار میلیارد 
تومان( سهم استانی است که بانک های عامل و دستگاه های اجرایی 
متولی آن هستند و در این جلسه مقرر شد بانکها، ظرف یک هفته 
بخشنامه های توزیع سهم اســتان ها را به همراه دستورالعمل و 
شیوه اجرایی به استان ها ابلاغ نمایند. بر اساس تبصره قانون بودجه 
ســال جاری، بانک مرکزی مکلف است برای حمایت از اشتغال از 
طریق بانک های عامل مبلغ یک میلیون و بیست هزار میلیارد ریال 

تسهیلات قرض الحسنه را به افراد واجد شرایط، اختصاص دهد. 

خبــر

د شو ی  یز مه ر نا بر ز  و ر نو م  یا ا ر  د ــهد  مش ست  ا قد به  جه  تو با  ن  ا ئر ا ز غت  ا فر ت  قا و ا ن  د کر پر
مــروی تصریح کرد: زائران عید نوروز با زائران ماه صفر 
و شــرایط این ۲ مناسبت از جهات مختلف با یکدیگر 
متفاوت اســت؛ لذا نمی توان نسخه واحدی برای هر ۲ 

مناسبت نوشت.
تولیت آســتان قدس رضوی در ادامه توجه به مسائل 
امنیتی زائران، تأمین اســکان مناســب، رفع کمبود 
پارکینگ در حریم حرم مطهر رضوی، فضاآرایی شــاد 
شهر با توجه به معنویت و قداست مشهد و ماه مبارک 
رمضان را مورد تأکید قــرار داد و گفت: در عید نوروز 
۱۴۰۱ علی رغــم همه تلاش های مســئولان اجرایی 
استانی و شهری مشــکلاتی را در حوزه اسکان زائران 
داشــتیم که لازم است نهادهای مســئول برای نوروز 
۱۴۰۲ در این خصــوص از هم اکنون برنامه ریزی های 

لازم را اتخاذ کنند.

وی همچنین نســبت به توجه به امیدآفرینی، نشاط 
و پیشرفت های کشــور در حوزه فعالیت های فرهنگی 
تأکید و خاطرنشان کرد: دستگاه های فرهنگی و اجرایی 
باید از فرصت عید نوروز برای جهاد تبیین مورد تأکید 
مقام معظم رهبری و امیدآفرینی در جامعه اســتفاده 
کنند؛ در آستان قدس رضوی نیز ما باید از همه ابزارها 
برای امیدآفرینی و تبیین دســتاوردها و پیشرفت های 

کشور استفاده کنیم.
مروی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به 
برکات و مزایای برگزاری جلسات کارگروه ملی زیارت 
عنوان کرد: برگزاری شــورای عالی زیارت به ریاســت 
رئیس جمهور در آستانه عید نوروز و ماه مبارک رمضان 
می تواند بسیار مفید باشــد که از استانداری خراسان 

رضوی درخواست پیگیری این موضوع را دارم.

استفاده از ظرفیت های مردمی و دولتی برای میزبانی شایسته 
از زائران

یعقوبعلی نظری، اســتاندار خراسان رضوی نیز در این 
جلســه با اشاره به تشکیل قرارگاه خدمات سفر زائران 
نوروزی در اســتانداری خراســان رضوی و فرمانداری 
مشــهد، اظهار کرد: این قرارگاه هم اکنون فعال است 
و از ابتــدای دی مــاه هر ۲ هفته یک بــار و از ابتدای 
اسفند ماه به صورت هفتگی جلسات قرارگاه خدمات 
سفر زائران نوروزی به منظور مدیریت مطلوب خدمات 
تشکیل خواهد شد. بر اســاس گزارش روابط عمومی 
آستان قدس رضوی، وی با تأکید بر اهمیت بهره گیری 
از ظرفیت های مردمی برای میزبانی شایسته از زائران، 
گفت: برای ایام نوروز تمام ظرفیت های مردمی و دولتی 

برای میزبانی شایسته از زائران باید وارد میدان شود.
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نگاهی به کنداکتور تلویزیون در آخر هفته

صداوسیما، بدون نگاه به آینده با کنداکتور پر شده از گذشته
حســین قره/ تلویزیون در دنیای 
امروز -چه در شــکل کلاسیک و چه 
امروز در ابعادی بسیار بزرگ و فراگیر- 
ســاعاتی از روز تعطیل کــه خانواده 
کنار هم هستند را به خود اختصاص 
می دهد. این امر کمک می کند تا در 
مشترکی  حس آمیزی  حالت  بهترین 
در یــک خانواده به وجــود بیاید، به 
این معنا که اعضای خانواده نسبت به 
یک مســئله همدردی عاطفی داشته 
یا به یک پدیده فرهنگی و اندیشه ای 
فکر کنند. بــا کنداکتور این روزهای 
صداوســیما آیا این مهم اتفاق افتاده 

یا می افتد؟
ریزش مخاطب و مسئولیت مدیران

کنداکتور روزانه برنامه های صداوسیما 
زمانــی از پرمخاطب ترین بخش های 
از روزنامه ها  و بعضــی  خبرگزاری ها 
بخصوص روزنامه سازمان صداوسیما، 
جام جم بــود. کنداکتوری که روابط 
عمومــی شــبکه ها و کل ســازمان 
تولید کــرده و در اختیار رســانه ها 
قــرار می دادند تا شــاید مخاطبان را 
از شــبکه های مختلــف اجتماعی و 
رسانه ای به سوی خود جلب کنند؛ اما 
این روزها کنداکتور هفتگی را چند نفر 
نگاه می کنند؟ چند نفر از کنداکتورها 
برنامه های موردنظرشان می رسند  به 
و اصــلًا چنــد نفــر در روز تعطیل 
تلویزیون را روشــن می کنند. مطابق 
آمارهای رسمی و روایت های مدیران 
کلان سازمان در نشست های خبری 
و ســخنرانی ها، ریــزش مخاطبــان 
جدی و گسترده اســت، شاید بتوان 
دلایــل فراوانــی را فهرســت کرد و 
برشــمرد که چرا سازمان صداوسیما 
با ریزش مخاطب مواجه شــده است. 
پژوهشگران  و  نویســان  بولتن  شاید 
رسمی در پژوهشگاه هایی که بودجه 
می گیرند تا تحقیــق کنند و نتیجه 
مطابق دلخواه مدیــران تولید کنند، 
اســنادی تولید کرده و انبوه پوشه ها 
با کاغذهای رنگی و پرینت شــده با 
دهند  نشان  بسیار  اینفوگرافیک های 
که مشکل اصلی رقیب و مخالف و... با 
طرح های خبیثانه است، که مخاطب 
سازمان صداوسیما را ربوده اند؛ اما باز 
هم این حفره و گســل باز اســت که 
شــما چه کردید که مخاطب از شما 
امکانات روی گردان شــده  بااین همه 

است.
آنان که دیروز به آینده باختند

مــا مردمان کــه روزگاری مخاطبان 
را  و کنداکتورها  بودیــم  تلویزیــون 
زیــرورو می کردیم حــالا چه امکانی 
داریم که تلویزیون را نگاه نمی کنیم. 
بعضی از کارشناسان همسو با سازمان 
صداوسیما، اینترنت را رقیب و حتی 
خصم اصلــی تلویزیون می دانند، این 
حرف گزافی اســت چراکــه اینترنت 
نه رقیب که یــک امکان جدید برای 
تلویزیون بود و می تواند باشد. اگر در 
دوره های مختلف مدیریتی تلویزیون، 
همــان زمان کــه دور میزهایشــان 
می نشســتند و چای و میوه و شــام 
و نهار را به حســاب ما ملت می زدند، 
مدیریت آینده محور داشــته و دیروز 
برای فردا برنامه ریزی می کردند؛ شاید 

امروز در این بحران گرفتار نبودند.

مدیران تلویزیون آینده محور نبودند
 البته فقط بر اساس نشانه ها صحبت 
می کنیم وگرنه امکان دارد چند وانت 
پژوهش در مورد آینــده در انبارها و 
آرشــیوها باشــد که نه به آن عمل و 
نه خوانده شده- چراکه برنامه ای برای 
امروز ندارند و قطعاً کســی از برنامه 
این ســازمان برای سال آینده یا دهه 
آینده هم خبری ندارد. آنچه همیشه 
بوده واکنشــی اســت به کنش هایی 
که در سه ســطح جهانی، منطقه ای 
و محلی رخ می دهــد. این واکنش ها 
هم با تغییر مدیران این ســازمان به 
نقطه صفر رسیده و از نو برنامه ریزی 
می شود؛ یعنی دوباره هزینه و هزینه 

دوباره.
سینما از تلویزیون رفت یا تلویزیون از 

سینما خداحافظی کرد
اگر به کنداکتور نگاه کنید پر شــده 
است از تولیداتی که سال هاست تکرار 
می شــود. تعدادی فیلم دوبله شــده 
خارجی بــا ترکیبی از ســریال های 
تکــراری و فیلم هایی که در ســینما 
ایــران تولید شــده و تعــدادی هم 
فیلم هــای تلویزیونی که ســیمافیلم 

آن ها را قبل تر تولید کرده است.

البتــه بماند کــه پخــش فیلم ها و 
سریال ها بسیار به شــرایط روز دنیا 
و کشور مرتبط است. مثلًا این روزها 
حتماً یک فیلم از سینمای هالیوود که 
نشــان می دهد، چقدر سیاستمداران 
آمریکایی بدطینت هســتند و چقدر 
از فجایــع دنیا را آن ها رقم زده اند، در 
کنداکتور هست، به علاوه چند فیلم از 
سینمای هند -بدون حرکات موزون 
و آواز با دوبله اغراق شــده- که نشان 
می دهد مردم هند بــه دنبال آزادی 
از زیر یوغ اســتعمار پیر انگلیس چه 
هزینه ها داده اند، و چه جاسوس هایی 
بین مردم هند اختــلاف انداخته اند، 
بعلاوه ترکیبی از سریال های گاندوی 
یک و دو، و فیلم های ضد جاسوســی 

ســیما فیلم و... اگرچه این هم برای 
خودش ترکیبی است؛ اما تکرار، این 
ترکیب را ورشکست و نابود کرده است. 
قطعــاً مخاطبان از خود می پرســند 
هالیوود،  در سینمای  چطور می شود 
نقد  این همه  را  آمریکا  سیاستمداران 
کرد و مثلًا فیلمی همچون »سگ را 
بجنبان« با بــازی بازیگرانی همچون 
رابرت دنیرو و داستین هافمن ساخت 
و تمام ســاختار ریاست جمهوری در 
آن کشور را به نقد و حتی گند کشد.

چطور فیلم سه ســاعته هندی درباره 
آزادی از اســتعمار را من مخاطب در 
یک و ســاعت و نیم می بینم و... آیا با 

شعور من بازی می کنید.
دنیا  سیاســی  ســاختارهای  همــه 
نواقص و نقاط ضعفــی دارند؛ اما امر 
سیاســت همچون زندگی امر سیالی 
اســت. جهان پدیده بسته ای نیست 
و اگر مدیران ســازمان حاضر نباشند 
تحــولات جهــان را از دریچه هــای 
گوناگون ببیند، نقطه قوت صداوسیما 
نیســت. این که بخشــی از سینمای 
جهان که با روایت آنان سازگار است 
را نشــان می دهند و آن بخش را که 

با روایتشــان ســازگار نیست، نشان 
نمی دهند، دلیل آن نیست که مردم 

هم آن روایت ها را نمی بینند.
پیوند مردم و هنرمند و تک روایت 

مدیران
چــرا تولیدات جدیدی در ســازمان 
این حرف کلی  نیســت؟  صداوسیما 
است و شاید در پاسخ گفته شود که ۵ 
سریال از آغاز سال پخش شده است 
و... منظور مقایســه خود تلویزیون با 
سال های قبل اســت. حجم تولیدات 
آن قدر کم اســت کــه می توان گفت 

تقریباً نزدیک به صفر است.
آیا سینمای ایران ظرفیت آن را ندارد 
تا برای تلویزیون، تله فیلم و یا سریال 
تله فیلم هایی که زمانی یک  بســازد. 

برند برای تلویزیون بود و هر هفته یک 
تله فیلم نوشته یکی از فیلم نامه نویسان 
به نــام کشــور نوشــته  و توســط 
کارگردانی خوش ذوق ساخته می شد، 
آن ها چه شــدند. آن ســینماگران و 

فیلم نامه نویسان کجا رفتند. 
جواب این ســؤال واضح و مشــخص 
اســت. بدنه ســینمای ایران که کار 
حرفــه ای انجام می دهد و با انجام کار 
حرفه ای در تلویزیون و سینما زندگی 
کرده و معیشت خود را می گذراند به 
دلیل شیوه های تنگ نظرانه مدیران، با 

آن سازمان خداحافظی کرده است. 
مدیران یــک تک روایت دستشــان 
گرفته اند و از آن شابلونی ساخته اند و 
هر اثر اگر در آن شــابلون اندازه شد، 
کار خواهد شــد وگرنه، از دستور کار 
خارج می شود. مسئله این نیست که 
تلویزیــون نمی خواهد بــا هنرمندان 
کار کند، مســئله این است که شیوه 
کرده  کاری  صداوســیما  تنگ نظرانه 
اســت که هنرمندان حتی در شرایط 
ســخت زندگی هم حاضر نیســتند 
کار کنند. صداوسیما  با صداوســیما 
نمی تواند این امتیاز را برای خود قائل 
باشد که من با این تعداد هنرمند کار 
نمی کنم بلکه این هنرمندان هستند 
که تلویزیون را با تمام گســتردگی و 
رها  داشت،  تأثیرگذاری که ســال ها 
کرده و عطایش را به لقاش بخشیده اند.

ســه ضلع مدیریــت، هنرمندان )در 
شــکل کلان( و مخاطبان در رســانه 
به هم وابســته اند، مدیریت نمی تواند 
بدون هنرمنــدان، مخاطبان را جذب 
خود کنــد و هنرمنــدان نمی توانند 
بدون خواست های مخاطبان و مردم 
اثــر خلق کنند. هر وقت این دو ضلع 
در رضایت نســبی بودنــد، مدیریت 
رســانه برگ برنده ای به دست دارد 
و زمانی که نتوانند همراه و همســو 
با خواســت مــردم، خــود را مطابق 
کند، بخش عظیمــی از نیروی خود 
)هنرمندان( که منبع تولید هستند را 

از دست می دهد.
قهــر آشــکار و واضح، چه ســکوت 
بی حاشــیه هنرمندان با ســازمان و 
صداوسیما نشــانی از وضعیت جامعه 

است. 
با  یــک رســانه نمی توانــد  قطعــاً 
کنداکتوری خالی و تکراری ســاعات 
طولانی فقط آگهی به مردم بفروشد.

: اگر اهل چرخیدن در خبرگزاری ها و سایت های خبری باشید حتماً 
پنجشنبه ها گزارشی با تیتر »آخر هفته با تلویزیون« را دیده اید، 

زمان پخش یا کنداکتور برنامه ها، فیلم ها و سریال هایی که سازمان 
صداوسیما برای روزهای تعطیل آخر هفته تهیه کرده تا مردم را 

سرگرم کند که بخشی از وظیفه ذاتی این سازمان است.

,,

سریال روزهای خوش در مشهد کلید خورد
تصویربرداری ســریال »روزهای خوش« به 
کارگردانی وحید پاک ســیما در مشهد آغاز 
شــد. به گزارش ایسنا این سریال قرار است 
در ۷ قســمت برای تلویزیون ساخته شود و 
علاوه بر کارگردانی، نویســندگی و تهیه آن 
برعهده وحید پاک سیما بوده و ناصر جبینی 

به عنوان جانشین تهیه حضور دارد.سرپرست 
گروه کارگردانی حسین پورغلام بیرجندی  
و مدیر تولیــد الهام بال افکن و محمد اعلم 
هستند. مدیر فیلمبرداری این سریال نیز نیما 
مرویان نســاج و مدیر صدابرداری آن الیاس 
شهپر و مدیر برنامه ریزی فرامرز نجاری است . 

از بازیگران این ســریال نیز می توان به ناصر 
جبینی، امیر رمضانیان، مهدی کیایی، سید 
زاهد رئیسی، فرهاد ستاری پور، حلیا حسینی، 
محمــد علیرضایی، اعظم علیــزاده، احمد 
حجت پناه منتظری، سارا سجادی، مهدیه 

اسماعیل پور و  شاهین شریفیان اشاره کرد.

مفتون امینی؛ شاعر آهسته و پیوسته 
ادبیات ایران

کامیار عابدی می گوید: مفتون امینی جزو شاعرانی بود که همیشه خیلی 
با ظرافت، آهستگی و با طمانینه کار می کرد، شاید بتوان گفت یکی از 

شاعران آهسته و پیوسته ادبیات ایران بود.
 این پژوهشگر و منتقد ادبی درپی درگذشت مفتون امینی، در گفت وگو با 
ایسنا درباره ویژگی های شعری شعرِ مفتون امینی، گفت: او جزء شاعران 
جوان دهه ۱۳۲۰ بود، یعنی شــاعرانی که دهه ۱۳۲۰ شروع به فعالیت 
ادبی و شعرگویی کردند، اگر اشتباه نکنم می توانیم بگوییم ایشان، آخرین 
نفر از نسل طلایی دهه ۱۳۲۰ بود. این شاعران معمولا از کسانی بودند که 
دهه ۱۳۰۰ به دنیا آمده و در دهه ۱۳۲۰ وارد دوره جوانی شده و فعالیت 
ادبی خود را آغاز کرده بودند؛ هوشنگ ابتهاج، اسماعیل شاهرودی، محمد 
زهری، مهدی اخوان ثالث، احمد شاملو، سهراب سپهری و بسیاران دیگر 
جزء این نسل بودند. همه آن ها به نوعی به نیما علاقه داشتند یا به تدریج 
به نیما علاقه پیدا کردند، همه این شاعران یک ویژگی مشترک دارند و 
آن این که، دوره ای به شعر سنتی و یا نوسنتی توجه نشان دادند و سپس 
به تدریج وارد شعر نیمایی شدند و در زمره دوستداران و پیروان سبک 

نیما قرار گرفتند.
او با تأکید بر این که مفتون امینی آخرین نفر از این نسل بود، افزود: مفتون 
امینی در دهه ۱۳۲۰ به فعالیت شعری پرداخت، ضمنا در رشته حقوق 
تحصیل کرد و در زمینه حقوق و قضاوت در دادگستری مشغول شد و 
همزمان فعالیت ادبی خود را در نشریه و محافل ادبی ادامه می داد. ویژگی 
خاصی که در ســیر شعرهای مفتون ادبی دیده می شود و شاید مفتون 
امینی را از دیگر شاعران متمایز کرده این است که او در همه قالب های 
شعری سنتی و شعر نو طبع آزمایی کرده و شعر گفته است، نکته جالب 

هم این اســت که در همه این  
قالب ها موفق بود. کمتر شاعری 
داریم که مانند او در همه قالب ها 
موفق بوده باشد. مفتون امینی 
چهارپاره، غــزل، قصیده، تک 
بیت، رباعــی و دوبیتی دارد و 
علاوه بر آن شعر نیمایی گفته 

و هم در نیمه دوم ۱۳۷۰ طرف شعر سپیده رفته است. 
عابدی افزود: مفتون امینی هیچ قالبی، هم از نظر سنتی و هم شعر نو، 
نمانده که در آن شعر نگفته باشد، انصافا باید گفت در همه این قالب ها، 
شعرهای موفقی هم دارد و این نکته موجب تمایز او با دیگران می شود. 
بنابراین می شود گفت همه خوانندگان با طیف های مختلف و سلیقه های 
متنوع، او را می شناختند، شعرهایش را خوانده و از شعرهای او بهره  برده 
بودند و شعرهای مفتون امینی را قبول داشتند. این نکته خاصی در زندگی 
مفتون بود چون بسیاری از شاعران ما در ۲ قالب شعر گفته اند مثلا در 
دوره ای، غزل و بعدا شعر نیمایی گفته اند و یا در حوزه شعر سپیدسرایی 
شهرت و اعتبار دارند. اگر کارنامه و کلیات مفتون زمانی چاپ شود، متوجه 
می شویم در همه انواع شعر، طبع آزمایی کرده و در همه این ها نمونه های 

موفقی از خود به جای گذشته است.
 نویسنده »دریچه ای به شعر پارسی« در ادامه درباره »واگویه« های مفتون 
امینی نیز گفت: »گویه «ها گرایشی از شعر سپید است، مثلا »شبانه ها«ی 
شاملو،  یک سبک خاص در قالب شعر سپید بود و یک قالب شعری نبود.  
مفتون در سه اخیر روی واگویه ها خیلی تأکید می کرد. علاوه بر این مفتون 
امینی در حوزه شعر ترکی هم شعرهای موفقی و مدرنی به جای گذاشته 
که آن هم از وجوه تمایز اوست، یعنی علاوه بر انواع و اقسام شعر فارسی 

در حوزه شعر ترکی نیز جز شاعران شناخته شده بود.
 عابدی خاطرنشان کرد: مفتون امینی جزء شاعرانی بود که همیشه خیلی 
با ظرافت و طمانینه  با آهستگی کار می کرد، شاید بتوان گفت یکی از 
شاعران آهسته و پیوسته ادبیات ایران بود. نویسنده » پنجاه سپیدسرا: از 
احمد شــاملو تا دهه ۱۳۷۰« و »تصویرها و توصیف ها در شعر معاصر«  
درباره این که آیا او بر شاعران نسل بعد از خود تأثیر داشته است، گفت: 
درباره این موضوع قضاوت خیلی آسان نیست؛ به طور کلی مفتون جزء 
شاعرانی بود که، شــعرهای نیمایی اش در دهه ۱۳۴۰  و ۱۳۵۰ بسیار 
شناخته شده بود و عده  زیادی از هم نسلانش به او علاقه داشتند و در حد 
خود تأثیر گذاشته است. یا در اواخر دهه ۱۳۷۰ به طرف شعر سپید رفت، 
آن هم مورد توجه قرار گرفته و جوان های شاعر، شعرش را می خوانند زیرا 
بعد از انقلاب  فضای شعری اش را از آن فضای اجتماعی و تاریخی دور کرد 
و به طرف فکر فلسفی و هستی شناختی رفت که این موضوع تا حدودی 

برای شاعران جوان تر جذابیت های خاصی داشته است.
 کامیار عابدی همچنین اظهار کرد: مفتون امینی با این که  دوستان ادبی 
بسیاری داشته و با شاعرانی چون شهریار، نیما، هوشنگ ابتهاج و شفیعی 
کدکنی، رضا براهنی و حسین منزوی و بسیاران دیگر ارتباط داشته اما به 
نظر می آید فضای فکری و فرهنگی شاعری او فضای تک روانه ای بوده و 
همیشه در چارچوب و سبک خاص خود عمل می کرده و وارد حیطه های 
عمومی شعر نمی شده است. بنابراین، می توان گفت او شاعری تک رو بوده 

و در فضای شعری خود زندگی می کرده است.

شعــر کافه 

هنر
گ و 
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511/3 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای شـماره  
۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۲۱۰۰۰۷۲۱ هیـات اول/دوم موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی مسـتقر در واحد ثبتی 
ملک بردسـکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سـعید روشنی فرزند 
محمد علی به شـماره شناسـنامه ۱۰۵۳  و کد ملی ۵۷۲۹۹۱۴۴۹۰ صادره از 
بردسـکن در یـک بـاب خانـه / یک قطعـه زمین مزروعـی/ یک قطعه بـاغ   به 
مسـاحت ۱۷۲/۷۵ متـر مربع قسـمتی ازپـلاک  فرعی ازاصلی مفـروز و مجزی 
شـده از پـلاک ۴۷ فرعـی از ۴ اصلـی واقع درخراسـان رضوی بخـش ۴  حوزه 
ثبـت ملـک بردسـکن خریداری از مالک رسـمی خانم فاطمه منعمـی ، احدی 
از ورثـه احمـد منعمی محرز گردیده اسـت. لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتب 
در دو نوبـت بـه فاصله ۱۵ روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت 
بـه صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود 
را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضـای مدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتراض طبق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۹/۱۲. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۹/۲۷

غلامرضا گنج بخش-رئیس اداره ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/1 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون

  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد
 سند رسمی 

برابـر رای شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۲۷۱۰۰۲۴۱۱ هیـات  موضـوع قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک مشـهد منطقه پنج 
تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  آقـای محمد نصرآبـادی فرزند 
غلامحسـین در ششـدانگ یـک  قطعـه زمیـن مزروعـی بـه مسـاحت 
۲۷۰۰۰ متـر مربـع قسـمتی از پـلاک  ۱۴۲ اصلـی بخـش  ۹ واقـع 
در  جـاده تبـادکان  ۵ کیلومتـر  بعـد از جـاده برزش آبـاد خریداری از 
مالـک رسـمی آقای حسـینعلی نصرآبـادی محرز گردیده اسـت. لذا به 
منظـور اطـلاع عمـوم مراتب در دو نوبـت به فاصلـه ۱۵ روز آگهی می 
شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت 
خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت 
انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند 

مالکیـت صـادر خواهـد شـد. م.الف ۲۱۱ 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۹/۱۲.
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۹/۲۷

بشیرپاشائی 
 رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/2 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

آگهـی موضـوع مـاده ۳ و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی برابـر 
رای شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۲۲۰۰۰۴۴۷ هیـات اول موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ملک فریمـان تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی  خانـم کلثـوم فهیمـی فریمانـی فرزنـد رحمـن 
بشـماره شناسـنامه۵۱۵ صـادره از فریمـان دریـک بـاب سـاختمان 
بـه مسـاحت  ۳۲۰ متـر مربـع  پـلاک  ۲۲۸۹ فرعـی از ۲۷۶ اصلـی 
واقـع در بخـش ۱۳ از محـل مالکیت مشـاعی متقاضی محـرز گردیده 
اسـت .لـذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله ۱۵ 
روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم 
وپـس از اخـذ رسـید ، ظـرف مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض ، 
دادخواسـت خـودرا به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند .بدیهی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبـق مقررات 

سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۹/۱۲. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۹/۲۶

محمدرضا رجایی مقدم - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک فریمان

عملکرد ناموفق ستاره ایران مقابل آمریکا

وقتی طارمی در گام آخر کم آورد

سپهر ستاری/ پرونده حضور ایران در 
جام جهانی ۲۰۲۲ قطر با شکست مقابل 
آمریکا بســته شد و تیم ملی باز هم در 
شکستن طلسم صعود به مرحله حذفی 
ناکام ماند. ایران در بازی با آمریکا عملکرد 
دور از انتظاری داشــت و نتوانست بازی 
درخشان مقابل ولز را تکرار کند. شاگردان 
کی روش در نیمه اول این مسابقه حتی 
یک بار هم به سمت دروازه آمریکا نشدند 
و بــا امیدگل صفر به رختکن رفتند که 
یکی از ضعیف ترین آمارهای جام جهانی 
به حساب می آید. آن ها در نیمه دوم هم 
با وجود داشتن مالکیت توپ به جز چند 
صحنه فرصت خاصــی ایجاد نکردند و 
شاید اگر بازی ادامه داشت هم موفق به 

گلزنی نمی شدند.
مهدی طارمی، ستاره ایران در دو بازی 
ابتدایی هم مقابل آمریکا فروغ سابق را 
نداشت و نتوانست مانند بازی با انگلیس 
و ولز موثــر کار کند. مهاجم تیم پورتو 

جدی ترین موقعیت ایران مقابل آمریکا را 
هم در آخرین دقایق بازی از دست داد 
و همه را به یاد بازی با پرتغال انداخت. 
ضربه ای که تنها شــوت طارمی در این 
مسابقه بود و او با نمره ۶.۴ زمین را ترک 
کرد. این درحالی است که او مقابل ولز 
و انگلیس به ترتیب نمرات ۸.۵ و ۸.۶ را 
گرفته بود و عملکرد درخشانی در این دو 

مسابقه داشت.
طارمی کــه در دو بازی ابتدایی ایران ۹ 
موقعیت گلزنی برای دیگر بازیکنان ایجاد 
کرده بود مقابل آمریکا حتی یک موقعیت 
هم ایجاد نکردن و یکی از ضعیف ترین 
بازیکنان میدان بود. او در طول نود دقیقه 
بازی مقبال آمریکا ۵۶ لمس توپ داشت 
که در بین بازیکنانی که کامل در زمین 
حضور داشتند کمترین تعداد بود. شماره 
۹ ایران در این بازی دو بار اقدام به دریبل 
کــرد که هر دو ناموفق بود و با دو بار لو 
دادن توپ و یک آفساید شب ناموفقی را 

سپری کرد.
گلزن اول باشــگاه پورتــو در ۱۲ نبرد 
زمینی شــرکت کرد که فقط ۴ مورد را 
پیروز شد و از ۵ نبرد هوایی اش فقط در 
دو مورد موفق بود. طارمی ســه بار هم 
مرتکب خطا شــد که برای یک مهاجم 
آمار خوبی نیســت. تنهــا آمار مثبت 
طارمی در این بازی سه تکل موفق بود 
که بالاترین تعداد بین بازیکنان حاضر در 

زمین به حساب می آید.
یکی از عوامــل اصلی در مورد عملکرد 
نه چندان خوب طارمی در این بازی این 
است که آمریکایی ها به خوبی او را آنالیز 
کرده بودند و اجــازه ندادند او عملکرد 
بازی هــای قبلی را تکرار کند اما به نظر 
می رسید خود طارمی هم در این بازی 
شادابی و آمادگی بازی های قبلی را ندارد. 
موضوعی که با توجه به برنامه مسابقات 
دور گروهی و فاصلــه کم بازی ها قابل 
پیش بینی بود. مهاجم شماره ۹ تیم ملی 

در ۳۰ سالگی به سر می برد و در ماه های 
اخیر دقایق زیادی در مسابقات پرفشار 
لیگ پورتو و لیگ قهرمانان اروپا به میدان 
رفته و بدون استراحت وارد جام جهانی 
شده اســت. او در دو بازی ابتدایی تیم 
ملی هم به طور کامل به میدان رفت و 
با احتساب وقت های اضافه بیش از ۲۰۰ 
دقیقه در زمین حضور داشته که در این 

مدت کم عدد بسیار بالایی است.
شاید اگر جام جهانی به مانند گذشته در 
تابســتان برگزار می شد و طارمی پیش 
از شــروع تورنمنت فرصت کافی برای 
استراحت را داشت شرایط طور دیگری 
رقم می خورد. البته طارمی در مجموع 
عملکرد بســیار خوبی در جام جهانی 
۲۰۲۲ داشــت و همین حــالا هم در 
چند آیتم مانند موقعیت سازی در میان 
برترین ها قــرار دارد. او هم چنین با دبل 
مقابل انگلیس به بهترین گلزن ایران در 

تاریخ جام جهانی تبدیل شد.

خشم ژرمن ها از شکست اسپانیا برابر ژاپن؛ انتظارش را نداشتیم!
بازیکنان تیم ملی فوتبال آلمان از شکست 
اســپانیا برابر ژاپن و حــذف از جام جهانی 
۲۰۲۲ به دلیل همین نتیجه خشــمگین 
شــدند. به گزارش تسنیم، تیم ملی فوتبال 
آلمــان که یکی از مدعیــان قهرمانی جام 
جهانــی ۲۰۲۲ به شــمار می رفت وداعی 

زودهنگام با این رقابت ها داشت. ژرمن ها ۴ بر 
۲ کاستاریکا را شکست دادند اما این نتیجه 
برای صعود کافی نبود. اســپانیا با پذیرش 
شکســت برابر ژاپن باعث حــذف ژرمن ها 
شد. ژاپن به عنوان صدرنشین و اسپانیای ۴ 
امتیازی به لطف تفاضل گل بهتر نسبت به 

آلمان راهی مرحله یک هشتم نهایی شدند.  
توماس مولر، مهاجم تیم ملی آلمان گفت: 
در بازی با کاستاریکا با تمام وجودمان بازی 
کردیم. هرچند هر چه در توان مان بود را ارائه 
دادیم اما ژاپن، اسپانیا را شکست داد و این 

برای ما ناراحت کننده بود.

آسیا را دست کم نگیرید!
تیم ملــی فوتبــال ژاپن با 
ارائه عملکــردی بی نظیر و 
غلبه بر دو غول سرشــناس 
همگروهش موفق شــد به 
عنــوان صدرنشــین راهی 
مرحله حذفی شده و پرچم 

آسیا را بالا نگه دارد.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، تیم ملی فوتبال ژاپن با کســب 
پیروزی ۲ بر یک برابر اســپانیا به عنوان صدرنشین گروه E جام 

جهانی ۲۰۲۲ صعود کرد.
تاکفوسا کوبو، هافبک تیم ملی فوتبال ژاپن پس از این پیروزی و 
صعود ارزشمند گفت: اکنون در مرحله بعدی جام جهانی ۲۰۲۲ 
ما و اســترالیا هستیم. عربستان هم به صعود نزدیک بود. آسیا را 
دست کم نگیرید. هیچ کس انتظار این پیروزی بزرگ برابر اسپانیا را 
نداشت. امیدوارم که شب تاریخی ما برابر کرواسی در بازی مرحله 
یک هشتم نهایی باشــد. این بازی می تواند همان شبی باشد که 
تاریخ فوتبال ژاپن را تغییر دهد. کوبو افزود: در نیمه نخست خیلی 
احساس خطر نکردیم و برنامه ما این بود در نیمه دوم آنها را پرس 
کنیم. اسپانیایی ها چند توپ به ما دادند و به عقب برگشتند. فلسفه 
بازی اسپانیا به ما کمک کرد تا پیروز شویم. با کمک هواداران یک 

مرحله دیگر هم در این جام جهانی می مانیم.

سرمربی ژاپن: حالا می خواهیم به 
یک چهارم نهایی صعود کنیم

جام جهانی قطر - سرمربی 
ژاپن از ترسیم هدفی جدید 
برای سامورایی آبی در جام 

جهانی ۲۰۲۲ سخن گفت.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، 
مرحله گروهی جام جهانی 
۲۰۲۲ قطــر برای تیم ملی 

ژاپن به شگفت انگیزترین شکل ممکن به پایان رسید. سامورایی آبی 
که در دیدار نخست با نتیجه ۲ بر یک از سد آلمان گذشته بودند، 
پس از باخت مقابل کاســتاریکا شگفتی دیگری آفریدند و اسپانیا 
را با نتیجه ۲ بر یک مغلوب کردند. شــاگردان هاجیمه موریاسو 
با این نتیجه، به عنوان صدرنشــین گروه E راهی دور یک هشتم 
نهایی رقابت ها شــدند. موریاسو پس از شکســت اسپانیا اظهار 
داشت: بازیکنان ما همه احساساتی هستند. آنها تا پایان با قدرت 
و مسئولیت پذیری زیادی بازی کردند. مسابقه پرُتنشی دیدیم، اما 
به هدف خودمان ایمان داشتیم و می دانستیم اگر خودباوری داشته 
باشیم، می توانیم چنین عملکردی رقم بزنیم. تمام تلاش خود را 

کردیم و می خواستیم این سه امتیاز را بگیریم.

مستطیل سبز

ش
ورز
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 مطالب درج شده در روزنامه الزاما به 
معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

 روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و 
مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.

SOBH_EMROOZ

SOBH_EMROOZ

درگاه پرداخت امن

برای  امروز   صبح  روزنامه  انبوه  اشتراک  ویژه   شرایط 
خدماتی شرکت های  و  موتوری ها،باربری ها  پیک 

0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -   0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 


